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Aan het College van GS 

p/a Postbus 5700 

6202 NL MAASTRICHT 

 

 

       Grubbenvorst, 30 september 2013/BdP/0125 
 
 
Geacht College, 

 

In Boerderij’  van 1 juli 2013 staat vermeld dat u vee wilt toelaten op bedrijventerreinen.  U heeft gesteld 

dat grootschalige veehouderijbedrijven niet thuis horen in het landelijk gebied, maar op bedrijven-

terreinen. Het provinciebestuur van Limburg wil grote veehouderijbedrijven de ruimte geven door 

bedrijventerreinen in te richten voor veeteelt. In Dagblad de Limburger van 17 mei 2013 stelde uw lid, 

Patrick van de Broeck, dat de intensieve veehouderij in de toekomst alleen een license to produce kan 

krijgen van omwonenden als zij haar goede wil toont door meer maatregelen te treffen dan wettelijk 

voorgeschreven. En als een bedrijf niet past omdat het te omvangrijk of te vervuilend is, dan moet het 

naar het bedrijventerrein. 

 

U weet dat er in Horst aan de Maas een initiatief ligt voor een gigastal, het Nieuw Gemengd Bedrijf (NGB), 

waarvan gesteld kan worden dat de omwonenden uitdrukkelijk geen “license to produce” hebben 

verstrekt aan dit bedrijf, onder andere getuige de handtekeningen van de meeste Grubbenvorstenaren 

onder een burgerinitiatief van Behoud de Parel richting provinciaal bestuur en andere acties. In het reeds 

eerder genoemde tijdschrift ‘Boerderij’ staat: Grootschalige veehouderij en aanverwante bedrijven horen 

niet thuis in het buitengebied, vindt landbouw-gedeputeerde Patrick van der Broeck. “Grootschalige, 

intensieve productie van vlees, eieren en kasgroenten moet de ruimte krijgen en maatschappelijk in te 

passen zijn. Dat lukt niet in het buitengebied." Van der Broeck verwijst naar het Nieuw Gemengd Bedrijf 

(NGB). Dit zijn samenwerkende, intensieve veehouderijbedrijven en aanverwante initiatieven die een 

bijdrage leveren om de kringloop te sluiten, zoals een mestverwerkingscentrale. Het NGB stuitte op 

maatschappelijke weerstand. "De locatie van het NGB was het probleem waar het project op strandde. 

Deze bedrijven kunnen we wel een plek geven op een bedrijventerrein, nabij de stad." 

 

Het NGB heeft bij u een aanvraag ingediend voor een milieuvergunning en een vergunning in het kader 

van de Natuurbeschermingswet.  Daarbij is gebleken dat het NGB  niet meer maatregelen neemt dan 

wettelijk vereist (ondanks alle mooie woorden, die het bedrijf naar buiten brengt). En met betrekking tot 

de Natura 2000-gebieden neemt de depositie van ammoniak – uiteindelijk – alleen maar toe. 

Desalniettemin heeft u zich bereid verklaard, deze vergunningen te verstrekken. U kunt wellicht begrijpen 

dat wij uw uitspraken – zoals hiervoor weergegeven - niet kunnen rijmen met uw daden.  Van de ene kant 

zeggen dat u de aantasting van het platteland door mega- (en in ons geval giga-)bedrijven wilt voorkomen 

– aansluitend bij de opvattingen van de burgers – en ondertussen gewoon de dwaalweg inzetten om het 

NGB alle ruimte te geven.  
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U kunt zich wellicht verschuilen achter de opvatting dat u als provinciaal bestuur nu eenmaal de 

Nederlandse wet moet volgen waar het de vergunningverlening aan het NGB betreft, maar dan is uw 

opmerking dat bedrijven méér maatregelen moeten treffen dan de wet voorschrijft gewoon een praatje 

voor de bühne. De opmerking van gedeputeerde Van de Broeck in Dagblad de Limburger, dat hij pal 

achter het NGB staat, dekt waarschijnlijk meer de waarheid.  

 

De toetsing van het NGB aan milieu- en natuurbeschermingswetten door uw college is niet ingegeven 

door het beschermen van milieu en natuur – laat staan de bescherming van de gezondheid van de 

omwonenden – maar louter door de (economische) belangen van het NGB. Dat blijkt te meer uit het feit 

dat u een bedrag van omstreeks € 300.000, - verstrekt ten behoeve van de NGB-vergunningaanvragers, 

waaronder een tegemoetkoming in de kosten van de vergunningaanvraag. Een burger moet gewoon 

legeskosten betalen, als hij een vergunning aanvraagt. Het NGB – en haar bedrijfseconomisch belang – is 

voor u kennelijk van een andere orde. Dat is de kale werkelijkheid. 

 

Door uw uitspraken in de media - vergeleken met uw daden in de dagelijkse praktijk, in ieder geval ten 

opzichte van het NGB – wordt uw geloofwaardigheid (en die van de politiek in het algemeen) niet 

bepaald bevorderd. Het is om die reden dat wij – in een ultieme poging uw interesse voor onze belangen 

te krijgen (indachtig uw “license to produce”-statement), die wij tot op heden node gemist hebben  – het 

dringende verzoek  doen met het NGB in overleg te gaan met als doel de aanvragen voor milieu- en 

natuurbeschermingsvergunningen terug te trekken en te bekijken of de bedrijven achter het NGB 

(Kuijpers Kip, Heideveld BV, Cristiaensgroep en het door u gesubsidieerde Knowhouse) willen overwegen 

te stoppen met hun – voor Nederlandse verhoudingen - megalomane plan. 

 

In afwachting van uw reactie, 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

André Vollenberg 

(Voorzitter Vereniging Behoud de Parel) 

 


